

中国科技核心期刊  
中国科技论文统计源期刊  
美国《化学文摘》(CA)收录期刊  
波兰《哥白尼》(IC)收录期刊  
美国《剑桥科学文摘》(CSA)收录期刊

ISSN 1007-1237  
CN 46-1049/R  
CODEN HYXAAM

# 海南医学院 学报

JOURNAL OF HAINAN MEDICAL UNIVERSITY



中国核心期刊（遴选）数据库收录期刊  
中国学术期刊综合评价数据库统计源期刊  
中文生物医学期刊文献数据库收录期刊  
中国生物学文献数据库收录期刊  
中文科技期刊数据库收录期刊  
《中国生物学文摘》收录期刊  
《中华首席医学网》全文收录期刊  
CCEPS中文电子期刊服务全文收录期刊  
《中文科技资料——医药卫生》收录期刊

4

2015

第21卷 第4期  
Vol.21 No.4

ISSN 1007-1237



# 海南医学院学报

## Journal of Hainan Medical University

月刊 第 21 卷第 4 期(总第 143 期) 2015 年 4 月出版 1995 年 5 月创刊

主管 海南省教育厅

主办 海南医学院

编辑 海南医学院编辑委员会

出版 《海南医学院学报》编辑部  
http://hnyy.chinajournal.net.cn  
地址:海南省海口市学院路 3 号  
(571101)  
电话:+86-898-66893391  
传真:+86-898-66890455  
E-mail: hnyxyxb@126.com

名誉主编 焦解歌

主编 刘军保

执行主编 屈顺海

印刷

海口永发印刷厂有限公司

发行

海南省报刊发行局  
国内外公开发行

订购

全国各地邮政局  
邮发代号 84-14

广告许可证

琼工商广字 018 号

中国标准刊号

ISSN 1007-1237  
CN 46-1049/R

国际期刊 CODEN 编号

CODEN: HYXAAM

定价

每期 15.00 元

出版日期

2015 年 4 月 28 日

2015 年版权归主办单位所有

## 目 次

### 【基础医学】

- 自噬在青蒿琥酯诱导胰腺癌 Panc-1 细胞死亡过程中作用的初步研究 ..... 谢宏民, 杨新魁, 李佳璇, 等(433)  
鸡胆子油乳对体外培养肺癌 A549 细胞株增殖、迁移能力及血管新生指标影响 ..... 乔 鹏, 俞蕴莉(438)  
双歧杆菌脂磷壁酸通过激活小鼠腹腔巨噬细胞 MEK/ERK 通路促进 TNF- $\alpha$  的表达 ..... 李迎雪, 陈丹丹, 张 茹, 等(442)  
老年不稳定型心绞痛患者抑制的瘦素通路及上调的促炎症因子参与机制和阿托伐他汀的改善作用 ..... 吴钟伟, 王 圣, 李 斌, 等(445)  
原发性膀胱颈梗阻膀胱颈组织  $\alpha$  受体及  $\beta$  受体表达的研究 ..... 刘铁柱(449)  
肺炎克雷伯菌对喹诺酮类耐药基因检测及耐药机制分析 ..... 刘鲜花, 罗史料, 金 娜(453)  
莫西沙星氯化钠注射液处方工艺研究 ..... 周思民(456)  
食管癌中 RhoA 蛋白的表达及意义 ..... 张 雷(460)  
不同麻醉方法对大鼠生理、血气及血液流变学指标的影响 ..... 卢庭婷, 汤小军(464)

### 【临床医学】

- NT-pro-BNP 联合 CRP 检测在老年心肌梗死伴慢性心力衰竭患者中的诊断价值 ..... 黄伟胜, 杜颜利, 张贤元, 等(467)  
风湿性心脏病患者外周血细胞因子和 Treg 的检测意义 ..... 曾 静, 张 俊(470)  
氨溴索在哮喘性支气管炎治疗中的应用效果及安全性评价 ..... 王 飞, 胡秀琼, 刘兰洁, 等(473)  
苦参注射液对肝硬化患者血清、腹水纤维化及白介素的影响 ..... 陈慕维(476)  
海南炎症性肠病单中心临床资料分析 ..... 谭玲婵, 孙晓宁(479)  
替比夫定阻断乙型肝炎病毒母婴传播的效果及护理分析 ..... 杨宏伟(483)  
血清肌酸激酶在老年 2 型糖尿病微血管病变患者中的检测价值 ..... 黎晓绮, 熊 燕, 郭翼华, 等(486)  
吡格列酮对合并代谢综合征的 2 型糖尿病患者血清炎症因子及胰岛素抵抗的影响 ..... 肖 斌, 王晓茜, 陈雅文(489)

## 海南医学院学报

编辑委员会

顾问:白志勤 廖小平

李永春

名誉主编:焦解歌

主编:刘军保

副主编:陈玉民 陈志斌

执行主编:屈顺海

中国编委(以下按姓氏笔画排列)

邓芳成 王宇田 白志明 刘明生  
孙公凯 李 羲 肖劲逐 杨世忠  
杨建军 张彩虹 孟志斌 易西南  
郝新保 钱士匀 涂 蓉 黄元华  
董克家 谢祁阳 蔡望伟 谭光宏

### 国际编委

Nigel J. Temperton (英国)

Jimmy Thomas Efird (美国)

Guido Favia Camerino (意大利)

Malcolm K. Jones (澳大利亚)

Viroj Wiwanitkit (泰国)

Farouk M. F. El-sabban (美国)

F. Dewolfe Miller (美国)

Nazni Bte Hj. Wasi Ahmad (马来西亚)

Usa Lek-Uthai (泰国)

Kabkaew L. Sukontason (泰国)

Kom Sukontason (泰国)

Kusal K Das (印度)

Luca Vannucci (捷克共和国)

Asad U Khan (印度)

Nilanjan Chakraborty (印度)

Amere Subbarao Sreedhar (印度)

Liang Qiao (香港)

### 英文编辑

F. Dewolfe Miller (美国)

Guido Favia Camerino (意大利)

Usa Lek-Uthai (泰国)

Malcolm K. Jones (澳大利亚)

Viroj Wiwanitkit (泰国)

Jimmy Thomas Efird (美国)

Luca Vannucci (捷克共和国)

Farouk M. F. El-sabban (美国)

Nigel J. Temperton (英国)

Asad U Khan (印度)

Nazni Bte Hj. Wasi Ahmad (马来西亚)

- 连续性肾脏替代治疗对长期使用免疫抑制剂治疗慢性肾脏疾病合并重症肺炎患者的疗效分析 ..... 张永梅,肖成志(492)  
低剂量琥珀酸氢化可的松对感染性休克患者血清细胞因子的影响 ..... 杨梅,曾晶晶(495)  
早期免疫营养对重型颅脑损伤患者营养状态及免疫学指标的影响 ..... 马更平,康全利,陈善文(498)  
TNF- $\alpha$ 、IL-6、PLA2 在严重骨折合并创伤患者中的变化及损伤控制技术的影响 ..... 刘颖赵,孙长根(501)  
喉罩联合气管插管对上腹部手术麻醉气道管理的应用研究 ..... 孙少杰(504)  
七氟醚预处理对老年腹腔镜手术患者术中应激反应、TXA2/PGI2 含量以及术后神经相关蛋白含量的影响 ..... 李文兵,李安学,蔡云亮(507)  
女性不同性激素水平下脑源性神经营养因子的变化 ..... 郭立丽,刘正清,朱燕(510)  
全身麻醉对老年骨科患者术后短期认知功能影响的机制探讨 ..... 韩光煜,黄涛(513)  
560 例妊娠期肝内胆汁淤积症孕妇血清胆汁酸和肝酶指标与新生儿预后的关系 ..... 周智慧(516)  
阿昔洛韦联合微波治疗对女性复发性生殖器疱疹患者炎性因子和免疫功能的影响 ..... 周菊英(520)  
宫颈病变中 PCNA、Ki-67 的表达及其与高危型 HPV 感染的相关性分析 ..... 赵义,杨义军,涂海健(523)  
宫腔镜技术在异常子宫出血病人的诊断治疗中的应用价值 ..... 王莹,徐彩临,曹艳花,等(527)  
血清 CYFRA21-1、NSE 和 CEA 对非小细胞肺癌辅助诊断的价值分析 ..... 裴峰,宋立彪,宋瑛,等(530)  
哮喘患儿诱导痰中 ECP、MMPs、黏附分子、T 细胞亚群含量检测及临床意义 ..... 钟妙容,杨海,杨小兰,等(534)  
先天性心脏病患儿血清 MMP-9、TIMP-1 及 VEGF 表达水平及变化分析 ..... 强海峰,张军(537)  
婴幼儿心力衰竭血浆氨基末端 B 型利钠肽前体检测及诊断截断点的探讨 ..... 陆桂宁,林春旺,江少虎,等(540)  
血清 NGAL 和 CA125 联合检测在子宫内膜癌组织中的临床应用 ..... 张玉香,任红伟,刘春丽(543)  
埃罗替尼靶向治疗对非小细胞肺癌患者免疫功能及临床疗效的影响 ..... 林称意(547)  
碘 125 粒子组织间植入治疗癌性疼痛的疗效与安全性 ..... 郑桂丽,王俊(550)  
三种临床常用的梅毒螺旋体抗体检测方法的比较和评价 ..... 甄珠,刘克芹(553)  
宫颈癌患者血清及组织 VEGF 及 MMP 的变化 ..... 蒋亚男,王薇,吴逢霞(556)  
利培酮治疗首发精神分裂症疗效分析及对血清心肌标志物的影响 ..... 曹颖,刘士玲(559)  
免疫吸附疗法在急性炎症性脱髓鞘多发性神经病中的疗效研究 ..... 耿昌明,韦道明,孔晓东,等(562)  
老年子宫颈癌患者生存情况及其影响因素分析 ..... 喻建英,张凡(565)  
心脏彩超对高血压左心室肥厚伴左心衰竭的临床诊断意义 ..... 宋荣娟(568)  
Fib/CRP 比值水平与脓毒症患者弥漫性血管内凝血发生的相关性分析 ..... 曾琴(571)  
多层螺旋 CT 对尘肺患者不同分期中肺动脉直径变化评价的临床价值 ..... 洪亮,伊旭,易红兵(574)

# Journal of Hainan Medical University

Monthly Vol. 21 No4 (Total 143) Apr. 2015

## Competent Authority

Educational Department of Hainan Province

## Sponsored by

Hainan Medical University

## Edited by

Editorial Committee of Journal of Hainan Medical University

## Published by

Editorial Department of Journal of Hainan Medical University

<http://hnny.chinajournal.net.cn>

Address: No. 3 Xuanyuan Road, Haikou, Hainan 571101

Tel: +86-898-66893391

Fax: +86-898-66890465

E-mail: hnnyxb@126.com

Publishing Contact Person: Zhang Xian-di

## Reputation Editor-in-Chief

JIAO Jie-ge

## Editor-in-Chief

LIU Jun-bao

## Executive Editor-in-Chief

QU Shun-hai

## Printed by

Yongfa Printing Plant in Haikou

## Distributor

Distribution Bureau of Newspaper Magazine in Hainan Province

## Publication at Home and Abroad

Domestic Subscription: Domestic Local Post Office

## Postal Distributing Code

84-14

## Advertisement License

Qiong 018

## Chinese Standard Periodical Number

ISSN 1007-1237

CN 46-1049/R

## CODEN:

HYXAAM

## Price

¥15.00

## Publishing Date

28th Apr. 2015

Copyright© 2015 by the Sponsors

## Contents

Role of autophagy in death way of pancreatic cancer Panc-1 cells induced by artesunate ..... XIE Hong-min, YANG Xing-kui, LI Jia-xuan, et al. (433)
Effect of Brucea javanica oil emulsion on proliferation, migration ability and angiogenesis factors of lung cancer cell line A549 ..... QIAO Peng, SHU Yun-li (438)
Lipoteichoic acid from bifidobacterium up-regulated the expression of TNF $\alpha$ by activating MEK/ERK signaling pathway in mice peritoneal macrophage ..... LI Ying-xue, CHEN Dan-dan, ZHANG Ru, et al. (442)
Atorvastatin alleviates unstable angina in elderly patients by normalizing the interrupted leptin pathway and pro-inflammatory factors ..... WU Zhong-wei, WANG Sheng, LI Bin, et al. (445)
Expression of the $\alpha$ and $\beta$ receptor in bladder neck tissue with primary bladder neck obstruction ..... LIU Tiezhu (449)
Detect gene in Klebsiella pneumoniae resistant to quinolones and its mechanism ..... LIU Xian-hua, LUO Shi-ke, JIN Xian (453)
Processing of hydrochloride and sodium chloride injection ..... ZHOU Si-min (456)
RhoA protein expression in esophageal cancer and significance ..... ZHANG Lei (460)
Influence of different anesthesia methods on physiological, blood gas and hemorheological indexes of rat ..... LI Ting-ting, TANG Xiao-jun (464)
The diagnostic value of plasma NT-pro-BNP and CRP combined detection of myocardial infarction in the elderly patients with chronic heart failure ..... HUANG Wei-sheng, DU Yan-li, ZHANG Xian-yuan, et al. (467)
Detective value of cell factors and Tergin in peripheral blood of patients with rheumatic heart disease ..... ZENG Jing, ZHANG Jun (470)
The application efficacy and safety evaluation of Ambroxol in the treatment of asthmatic bronchitis ..... WANG Fei, HU Xiu-qiong, LIU Lan-jie, et al. (473)
Influence of Kushen injection on fibrosis index and interleukin in serum and ascites for patients with cirrhosis ..... CHEN Mu-wei (476)
Analysis of clinical data of patients with inflammatory bowel disease in Hainan ..... TAN Ling-chan, SUN Xiao-ning (479)
Effect of telbivudine in blocking the maternal-neonatal transmission of hepatitis B virus and nursing analysis ..... YANG Hong-wei (483)
Detection value of serum creatine kinase in elderly patients with type 2 diabetes mellitus and microangiopathy ..... LI Xiao-qi, XIONG Yan, GUO Yi-hua, et al. (486)
Effects of pioglitazone on serum inflammatory factors and insulin resistance of type 2 diabetic patients with metabolic syndrome ..... XIAO Bin, WANG Xiao-qian, CHEN Ya-wen (489)
Effects of continuous renal replacement therapy on the chronic kidney disease complicated with severe pneumonia patients receiving long-term use of immunosuppressive therapy ..... Zhang Yong-mei, Xiao Cheng-zhi (492)

## **Editorial Board of Journal of Hainan Medical University**

### **Consultants**

BAI Zhi-qin, LIAO Xiao-ping,  
LI Yong-chun

### **Reputation Editor-in-Chief**

JIAO Jie-ge

### **Editor-in-Chief**

LIU Jun-bao

### **Associate Editor-in-Chief**

CHEH Yu-min, CHEN Zhi-bin

### **Executive Editor-in-Chief**

QU Shun-hai

### **Members of Editorial Board**

Nigel J. Temperton (UK)

Jimmy Thomas Efird (USA)

Guido Favia Camerino (Italy)

Farouk M. F. El-sabban (PhD, U. S. A.)

F. Dewolfe Miller (PhD, U. S. A.)

Malcolm K. Jones (PhD, Australia)

Viroj Wiwanitkit (MD, Thailand)

Nazni Bte Hj. Wasi Ahmad (PhD, Malaysia)

Usa Lek-Uthai (PhD, Thailand)

Kabkaew L. Sukontason (PhD, Thailand)

Kom Sukontason (PhD, Thailand)

Kusal K Das (PhD, India)

Luca Vannucci (PhD, Czech Republic)

Asad U Khan (PhD, India)

Nilanjan Chakraborty (PhD, India)

Amere Subbarao Sreedhar (PhD, India)

Liang Qiao (PhD, Hongkong)

DENG Fang-cheng (MD, China)

WANG Yu-tian (MD, China)

BAI Zhi-ming (MD, China)

LIU Ming-sheng (MD, China)

SUN Gong-kai (MD, China)

LI Xi (MD, China)

XIAO Jin-zhu (MD, China)

YANG Shi-zhong (MD, China)

YANG Jian-jun (MD, China)

ZHANG Cai-hong (MD, China)

MENG Zhi-bin (MD, China)

YI Xi-nan (MD, China)

HAO Xin-bao (MD, China)

QIAN Shi-yue (MD, China)

TU Rong (MD, China)

HUANG Yuan-hua (MD, China)

DONG Ke-jia (MD, China)

XIE Qi-yang (MD, China)

CAI Wang-wei (MD, China)

TAN Guang-hong (MD, China)

### **English Editors**

F. Dewolfe Miller (PhD, U. S. A.)

Guido Favia Camerino, Italy

Usa Lek-Uthai (PhD, Thailand)

Malcolm K. Jones (PhD, Australia)

Viroj Wiwanitkit (PhD, Thailand)

Jimmy Thomas Efird Honolulu, USA

Luca Vannucci (PhD, Czech Republic)

Farouk M. F. El-sabban (PhD, U. S. A.)

Nigel J. Temperton London, UK

Asad U Khan (PhD, India)

Nazni Bte Hj. Wasi Ahmad (PhD, Malaysia)

Influence of low dose hydrocortisone succinate on infection of serum cytokines in patients with septic shock ..... YANG Mei, ZENG Jing-jing (495)

Effect of early immune nutrition supply on nutritional status and immunological indexes in patients with severe craniocerebral injury ..... MA Geng-ping, KANG Quan-li, CHEN Shan-wen (498)

Change of TNF- $\alpha$ , IL-6, PLA2 levels in patients of severe fracture and complicated trauma ..... LIU Ying-zhao, SUN Chang-gen (501)

Effect of laryngeal mask in combined with tracheal intubation on anesthesia airway management of the upper abdomen surgery ..... SUN Shao-jie (504)

Effect of sevoflurane preconditioning on intraoperative stress response, TXA2/PGI2 contents and postoperative nerve related protein contents on elderly patients received laparoscopic operation ..... LI Wen-bing, LI An-xue, CAI Yun-liang, et al. (507)

Analysis on BDNF of Female under different sex hormone level ..... GUO Li-li, LIU Zheng-qing, ZHU Yan (510)

Mechanism of short-term cognitive dysfunction in elderly orthopedic patients after undergoing general anesthesia ..... HAN Guang-yu (513)

Effect of bile acid and liver enzyme index on prognosis of neonates in 560 cases of intrahepatic cholestasis pregnancy ..... ZHOU Zhi-hui (516)

Effect of acyclovir combined with microwave therapy on inflammatory factors and immune function of female patients with recurrent genital herpes ..... ZHOU Ju-ying (520)

Expression of PCNA, Ki-67 in early cervical cancer and cervical intraepithelial neoplasia and the correlation with high-risk HPV infection ..... Zhao Yi, Yang Yi-jun, Tu Hai-jian (523)

Value of hysteroscopic technology in the diagnosis and treatment of abnormal uterine bleeding ..... WANG Ying, XU Cai-lin, CAO Yan-hua, et al. (527)

Value of serum CYFRA21-1, NSE and CEA in diagnosis of non-small cell lung cancer (NSCLC) ..... PEI Feng, SONG Li-biao, SONG Ying, et al. (530)

Detection of ECP, MMPs, adhesion molecules, T cell subsets contents in induced sputum and its clinical significance ..... ZHONG Miao-rong, YANG Hai, YANG Xiao-lan, et al. (534)

Serum level of MMP-9, TIMP-1 and VEGF of children with congenital heart disease ..... QIANG Hai-feng, ZHANG Jun (537)

Detection and diagnosis of amino-terminal B-type natriuretic peptide precursor in infants with heart failure ..... LU Gui-ning, LIN Chun-wang, JIANG Shao-hu, et al. (540)

Clinical application of serum NGAL and CA125 combined detection in endometrial carcinoma ..... ZHANG Yu-xiang, REN Hong-xi, LIU Chun-li (543)

Effect of erlotinib targeting therapy on clinical effect and immune function of patients with non small cell lung cancer ..... LIN Cheng-yi (547)

Clinical efficacy and safety of 125 iodine seed implantation in treatment of cancer pain ..... ZHENG Gui-li, WANG Jun (550)

Comparision and evaluation of three anti-TP antibody detection methods ..... ZHEN Zhu, LIU Ke-qin (553)

Study on the change of serum and tissue VEGF and MMP of patients with cervical carcinoma ..... JIANG Ya-nan, WANG Wei, WU Feng-xia (556)

Change in serum cardiac markers of myoglobin of Risperidone after treatment of schizophrenia ..... CAO Ying, LIU Shi-ling (559)

Curative effect of immune adsorption in treatment of acute inflammatory demyelinating polyneuropathy ..... ENG Chang-ming, WEI Dao-ming, KONG Xiao-dong, et al. (562)

Survival situations of elder patients with cervical cancer and analysis of the influencing factors ..... LA Jian-ying, ZHANG Fan (565)

Clinical diagnostic significance of echocardiography to left ventricular hypertrophy complicated with left ventricular failure ..... SONG Rong-juan (568)

Correlation of disseminated intravascular coagulation with Fib/CRP ratio of patients with sepsis ..... ZENG Qin (571)

Clinical value of multislice spiral CT in patients with different stages of pneumoconiosis ..... HONG Liang, YIN Xu, YI Hong-bing (574)



# 海南医学院学报

1995年5月创刊·月刊  
2015年第21卷第4期(总第143期)

# JOURNAL OF HAINAN MEDICAL UNIVERSITY

Started in 1995, Monthly  
No.4 Vol.21 Sum.143 2015

主管单位 海南省教育厅  
主办单位 海南医学院  
编辑单位 海南医学院学报编辑委员会  
主编 刘军保  
执行主编 屈顺海  
出版单位 海南医学院学报编辑部  
印刷单位 海口永发印刷厂有限公司  
发行范围 国内外公开发行  
发行 海口市邮政局  
订阅 全国各地邮政局  
电话 (0898) 66893391  
传真 (0898) 66890465  
地址 海南省海口市学院路(571101)  
电子邮箱 hnyxyb@126.com  
主页 [Http://hnnyy.cbpt.cnki.net/web-publication](http://hnnyy.cbpt.cnki.net/web-publication)  
出版日期 2015年4月28日

**Competent Authorities:** Education Department of Hainan Province  
**Sponsored by:** Hainan Medical University  
**Edited by:** Editorial Committee of Journal of Hainan Medical University  
**Editor-in-Chief:** LIU Jun-bao  
**Executive Editor-in-Chief:** Qu shun-hai  
**Publishing:** Editorial Board of Journal of Hainan Medical University  
**Printing by:** Yongfa Printing Plant in Haikou  
**Distributing Range:** Public Availability Domestic and Overseas  
**Distributor:** Post Bureau of Haikou  
**Domestic Subscription:** Post Offices All Over China  
**Telephone:** (0898) 66893391  
**Fax:** (0898) 66890465  
**Address:** Xueyuan Road, Haikou, Hainan (571101)  
**Email Address:** hnyxyb@126.com  
**Home Page:** [Http://hnnyy.cbpt.cnki.net/web-publication](http://hnnyy.cbpt.cnki.net/web-publication)  
**Published on :** Apr. 28<sup>th</sup> 2015